
رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر کرج؛

شهید مطهری یک عالم وارسته و آگاه به علوم بوده است

شوکی در کار نیست؛ 

موسیمانه  در استقلال می ماند!

کاسبان فوتبال با 
پرونده های باز، در صف 
کاندیداتوری انتخابات! 

»دنیای هوادار« از تب و تاب 
انتخاب پرزیدنت فوتبال می  گوید؛

روزنامه

قیمت: 5000 تومان چهارشنبه 19 دی ماه 1403 شماره 1728

 از سوی مدیرکل فرهنگ و ارشاد استان؛ از سوی مدیرکل فرهنگ و ارشاد استان؛

البرزی  ها به شرکت در 
اعتکاف دعوت شدند

بوی انتخابات
 در فدراسیون 
پیچید

محترم گرانمایه، جناب آقای مجید ملکی
برخود لازم می دانیم؛ انتصاب شایستۀ جنابعالی را به سمت مسئول روابط عمومی سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری 
شهرداری کرج تبریک عرض نماییم. امید است در سایه تأییدات الهی، همچون گذشته در این عرصه نیز موفق و سربلند باشید.

مجموعۀ »دنیای هوادار«
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»کیث کلوگ« -نماینده ویژه ترامپ در امور اوکراین- که قرار بود برای دیدار با مقامات این کشور عازم کی یف شود، سفر خود را به بعد 
از مراسم تحلیف رئیس جمهور منتخب موکول کرد.

به نوشته رویترز، کلوگ پیشتر قصد داشت در ابتدای ماه ژانویه از پایتخت اوکراین بازدید و با مقامات این کشور دیدار کند. هنوز تاریخ 
مشخصی برای دیدار آتی تعیین نشده است. بلومبرگ ماه گذشته گزارش داد که کلوگ نیز در صورت دعوت، آماده برگزاری جلساتی 
با مقامات روسیه در مسکو است. این نشریه ادعا کرد که این سفر به جای اجرای هر هدف سیاسی، بر جمع آوری اطلاعات متمرکز 

است. کلوگ قبلاً در مورد طولانی شدن جنگ اوکراین ابراز نگرانی و آن را یک جنگ فرسایشی دانسته بود.

سفر نماینده »ترامپ« به اوکراین به تعویق افتاد یاد و خاطره شهدا، 
به ویژه »شهید 

ابراهیم بالسینی« که 
2 خرداد 61 به مقام 

شامخ شهادت نائل 
گشت، گرامی باد

از سوی مدیرکل فرهنگ و ارشاد استان؛

البرزی  ها به شرکت در اعتکاف دعوت شدند
میراث

 )با دربر ابراهیم شریفی مدیرکل فرهنگ و ارشاد البرز بیاد 
گوشواره(

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان البرز، با صدور پیامی، از 
مردم خداجو و متدین استان دعوت نمود تا در مراسم معنوی 
اعتکاف که در ایام البیض ماه رجب برگزار می شود، شرکت 

کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، ابراهیم شریفی مدیرکل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی استان البرز، با صدور پیامی ضمن تبریک 
فرارسیدن ماه رجب المرجب، از عموم مردم استان برای شرکت 

در مراسم معنوی اعتکاف دعوت نمود.
در این پیام آمده است:

پیامبر اکرم )ص( فرمودند: »أفضَلُ النّاس مَن عَشِقَ العِبادَهَ 
غ لها... «)با فضیلت  هَا بِقَلبِهِ وَ بَاشَرَها بِجَسَدِهِ و تَفَرَّ فَعانَقَهَا وَ أحَبَّ
ترین مردم کسی است که عاشق عبادت باشد و عبادت را در 
آغوش کشد و از جان آن را دوست بدارد و اعضاء و جوارح خود 

را با عبادت آشنا سازد و زمان فراغتی را برای عبادت قرار دهد.( 
اعتکاف، تجلی این حدیث شریف است، فرصتی مغتنم برای 
خودسازی، تهذیب نفس و تقرب به خداوند متعال است و 

می تواند زمینه ساز رشد و تعالی معنوی فرد و جامعه شود.
)سیزدهم،  رجب  ماه  البیض  ایام  در  که  عبادی  آیین  این 
است  فرصتی  برگزار می شود،  رجب(  پانزدهم  و  چهاردهم 
تا انسان با دوری از تعلقات دنیوی و پرداختن به عبادت و 
نیایش، روح خود را صیقل دهد و عاشقانه با عبادت همنشین 

شود.
شریفی همچنین با اشاره به اهمیت برگزاری باشکوه این مراسم 
معنوی، از نهادها و دستگاه های اجرایی استان خواست تا با 
همکاری و هماهنگی، زمینه حضور گسترده مردم در مراسم 

اعتکاف را فراهم آورند.
وی همچنین از جوانان و نوجوانان دعوت کرد تا با شرکت در 
این مراسم معنوی، از فضائل و برکات آن بهره مند شوند و با 

عبادت مانوس شوند.
مراسم اعتکاف در مساجد منتخب استان البرز در ایام البیض 
ماه رجب )سیزدهم، چهاردهم و پانزدهم رجب( برگزار خواهد 
شد. علاقمندان می توانند برای ثبت نام و کسب اطلاعات 

بیشتر به مساجد محل مراجعه کنند.

بحث بی عدالتی و تبعیض در جامعه، بدون شک ستم به 
مردم است و بیش از هر چیز به انسجام و پایداری جامعه 
لطمه می زند. چه بسا بسیاری از فسادهای دیگر نیز به دلیل 
نبود عدالت ظهور می کنند. پیامبر اعظم )ص( فرموده اند: 
این  است.«  کفر  عدالت،  و  عدل  رعایت  بدون  »مُلک داری 
سخن گهربار به روشنی نشان دهنده اهمیت عدالت برای قوام 

و ماندگاری یک جامعه است.
جناب آقای حاجی دلیگانی، نماینده محترم مردم میمه، 
شاهین شهر و شهرستان برخوار، شما که معلمی فرزانه و 
مدیری کاردان هستید و از دل همین مردم محروم برخوار 
برخاسته اید، با رأی همین مردم به خانه ملت راه یافته اید. 
امروز لازم است مسئولانی که ترک فعل کرده اند، به وظایف 
مورد  کرده اند،  پیشه  را  کم کاری  و  نمی کنند  عمل  خود 
بازخواست و استیضاح قرار دهید تا به وضعیت نابسامان 

شهرستان برخوار توجه ویژه ای داشته باشند.
آیا می دانید چه کسی مسئول شرایط موجود و بی توجهی 
مقامات اداره راه و شهرسازی شاهین شهر است؟ آقای مهدی 
یارعلی، عضو شورای اسلامی شهر خورزوق، بیش از ۱۰ مرتبه 
برای ترمیم و اصلاح پل کم عرض این شهر که محل تردد 
صدها تریلر، اتوبوس و خودروهای شخصی برای رسیدن به 
شاپور جدید )امیرکبیر( است، مراجعه کرده اند اما هنوز اقدامی 

صورت نگرفته است.
معضلات پل خورزوق

پل خروجی خورزوق به سمت اصفهان که به محلی برای 
تخلیه نخاله های ساختمانی تبدیل شده، شرایط نامساعدی 
را ایجاد کرده و باعث بروز تصادفات بسیاری شده است. 

گاردریل های این مسیر سال هاست که چهره ای زشت پیدا 
کرده اند. افزون بر این، تیرهای روشنایی در این مسیر نصب 
شده اند، اما لامپ ها هنوز کار گذاشته نشده اند که همین امر 

موجب بروز حوادث ناگوار در این منطقه شده است.
بی عدالتی و فساد در شهرستان برخوار

اما  نیست،  تردیدی  جنابعالی  پاک دستی  و  سلامت  در 
همان گونه که اشاره شد، بی عدالتی برخی مسئولان شهرستان 
برخوار می تواند یکی از مظاهر فساد اجتماعی محسوب شود 
و پایه های انسجام جامعه را تهدید کند. آیا از بی عدالتی هایی 
که در سال های گذشته در حق مردم شهرک سیمرغ روا داشته 

شده، آگاهید؟
شهرداری  درآمد  عمده  منابع  از  یکی  که  سیمرغ  شهرک 
خورزوق است، اکنون به فرزند سرراهی این شهر تبدیل شده 
است. درآمدهای حاصل از این شهرک در ساماندهی بافت های 
فرسوده و سایر پروژه های خورزوق صرف می شود، اما خود 

شهرک سیمرغ از امکانات اولیه نیز محروم است.
مشکلات عمرانی و خدماتی شهرک سیمرغ

- زمینی به مساحت بیش از ۳۰ هزار مترمربع که به اداره کل 
ورزش و جوانان واگذار شده بود، بلااستفاده باقی مانده و 
تنها بخشی از آن به لطف پیگیری های شما به زمین چمن 
مصنوعی تبدیل شده است. این زمین می تواند به یک سالن 

چندمنظوره سه هزارنفری برای ورزشکاران تبدیل شود.
- زمینی دیگر به مساحت ۳ هزار مترمربع نیز از سوی تعاونی 
احداث  برای  پزشکی  علوم  دانشگاه  به  هوانیروز  مسکن 
درمانگاه واگذار شده است، اما سال هاست هیچ اقدامی برای 
احداث این درمانگاه که نیاز مبرم ساکنان شهرک است، صورت 
نگرفته است. اهالی برای ساده ترین خدمات پزشکی مجبور به 

مراجعه به شهرهای مجاور هستند.

 -  آسفالت بلوار شهید قاسم سلیمانی و خیابان های شهرک 
سیمرغ به دلیل تردد کامیون ها و تریلرهای سنگین، دچار 

فرورفتگی و دست انداز شده و نیاز به بازسازی فوری دارند.
- وعده ایجاد جاده کمربندی برای جلوگیری از ورود خودروهای 

سنگین به داخل شهرک همچنان عملی نشده است.
نیازهای اساسی مردم شهرک سیمرغ

کمبود  از  شهرک،  این  ساکنان  از  نفر  هزار   ۲۵ از  بیش 
اصفهان  به  ذهاب  و  ایاب  برای  اختصاصی  اتوبوس های 
و محل کار خود رنج می برند. این در حالی است که گفته 
می شود درآمدهای شهرک سیمرغ، صرف بازسازی ساختمان 
شهرداری، احداث سینما، تالار اجتماعات، فرهنگسرا و سایر 
پروژه های خورزوق شده است. بر اساس ماده ۷۳ شهرداری ها، 
تمامی درآمدهای حاصل از هر منطقه باید برای آبادانی و 
تأمین نیازهای همان منطقه صرف شود. لطفاً بفرمایید سهم 
شهرک سیمرغ از این درآمدها در سال ۱۴۰۳ چه میزان بوده 

است؟
با توجه به موارد فوق، ساکنان شهرک سیمرغ انتظار دارند 
نابسامان این منطقه رسیدگی شود. این  که به وضعیت 

درخواست، مطالبه ای فراتر از حق نیست.

نگین حسن زاده از ورزشکاران کونگ فو استان اردبیل، با 
ارسال نامه ای از درخواست عضویت خود در کیک بوکسینگ 
واکو ایران خبر داده است. متن این نامه به شرح ذیل است:
اینجانب نگین حسن زاده از ورزشکاران کونگ فو در ایران 
که تاکنون در فدراسیون کونگ فو فعالیت داشته، بدینوسیله 
انصراف خود را از ادامه هرگونه همکاری با این فدراسیون 

اعلام داشته و از انجمن کیک بوکسینگ واکو به ریاست 
آقای ناصر نصیری تقاضای عضویت نمودم. همچنین اعلام 
نموده که پس از سالها فعالیت در فدراسیون کونگ فو، به 
این نتیجه رسیدم که به صلاح اینجانب می باشد که با کیک 
بوکسینگ واکو ایران که تشکیلاتی معتبر به ریاست آقای 
ناصر نصیری، عضو رسمی کنفدراسیون آسیا )واکو آسیا( و 

سازمان جهانی واکو می باشد، فعالیت نمایم. 
اینجانب نگین حسن زاده متعهد می شوم که کلیه ضوابط 
و مقررات انجمن کیک بوکسینگ واکو ایران، کنفدراسیون 
کیک بوکسینگ آسیا )واکو آسیا( و سازمان جهانی واکو را 
در سطوح و مراحل فعالیت خود با حفظ امانت و صیانت 

رعایت نمایم.

در باب بی  عدالتی در مدیریت شهری؛ شهرک سیمرغ؛ فرزند سرراهی خوروزق یا قربانی بی  عدالتی؟

درخواست عضویت حسن  زاده در کیک بوکسینگ واکو ایران

 

سرمقاله

کاسبان فوتبال با پرونده های باز، 

در صف کاندیداتوری انتخابات! 

به فهرست ثبت نام کنندگان انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال 
نگاه کنید! چهره هایی که پیش تر سال ها در مدیریت فوتبال 
ایران نقش داشته اند و برخی از آنان بیش از یک دهه مسئولیت 
اداره فوتبال کشور را بر عهده داشته اند، این بار نیز قصد بازگشت 

یا ادامه فعالیت در این عرصه را دارند.
اینکه فیفا صراحتاً تأکید دارد افراد دارای پرونده های تخلف یا 
محکومیت )حتی در مرحله رسیدگی( حق شرکت در انتخابات 
را ندارند، یا اینکه دستگاه های امنیتی و نظارتی چه دیدگاهی 

درباره این کاندیداها دارند، فعلاً موضوع بحث نیست.
ثبت نام  انتخابات  برای  که  کسانی  است:  این  اصلی  سؤال 
کرده اند، پیش تر چه دستاوردی برای فوتبال ایران داشته اند؟ آیا 
اقدامی که در گذشته باید انجام می دادند و ترک فعل کردند، 
حالا قرار است به نتیجه برسانند؟ البته که مدیریت فوتبال 
جذابیت خاص خود را دارد؛ قدرت، ثروت، و شهرت، هر سه 
به طور مستقیم در این حوزه در دسترس هستند و طبیعی 
است که هر فرد ضعیف النفسی که معنای واقعی »خدمت« 
را نمی فهمد، وسوسه شود تا بر این صندلی تکیه زند؛ اما نقش 
کلیدی در این میان بر عهده اعضای مجمع است. باید دید اعضا 

با چه رویکردی و هدفی فرد اصلح را انتخاب می کنند؟
ارزیابی عملکرد، شایستگی ها، دانش و مهارت ها، برنامه های 
استراتژیک، و اساساً نگاه به رشد و توسعه، چقدر در رأی اعضا 
برای انتخاب فرد اصلح وزن دارد؟ در شرایطی که همواره شائبه 
تبانی در فوتبال ایران و مهندسی انتخابات وجود داشته، این 
بار نیز نقش اعضای مجمع بسیار حساس و خطیر خواهد بود. 
30 درصد از جامعه ایران درگیر فقر است و فوتبال ما نیز به دلیل 
ساختار نادرست و هزینه های گزاف، همچنان پرخرج و بی بازده 
است. هیئت های فوتبال استانی نیز به دلیل کمبود منابع 
درآمدی یا بودجه های حداقلی، در مضیقه شدیدی قرار دارند. 
این وضعیت، بدون شک بستری مناسب برای هر شائبه ای 
فراهم می کند که می تواند بر آرای اعضای مجمع تأثیرگذار 
باشد. گفته می شود یکی از کاندیداها با استفاده از منابع مالی 
مشکوک )احتمالاً حاصل از پولشویی یک شرکت قطعه ساز که 
مدیرانش دستگیر و محکوم شده اند(، از مدت ها پیش اقدام به 
راه اندازی آکادمی های رایگان فوتبال در سراسر کشور کرده است! 
هدف او از این اقدام روشن است: زمینه سازی برای کاندیداتوری 
و جذب رأی. این در حالی است که بسیاری از تیم های فوتبال 
حاضر در لیگ های مختلف با انبوهی از بدهی ها، در آستانه 
ورشکستگی قرار دارند. از سوی دیگر، شائبه مهندسی انتخابات 
توسط برخی دیگر از کاندیداها نیز به وضوح دیده می شود. برخی 
کاندیداهای سمت نایب رئیسی، با بهره گیری از موقعیت شغلی 
خود در سازمان های متبوعشان )که مالک چند تیم در لیگ های 
مختلف هستند و طبیعتاً صاحب رأی اند(، همواره در میانه ی 

میدان و آویزان فوتبال بوده اند!
جان کلام: 

۱. اعضای محترم مجمع باید به عملکرد کاندیداها توجه کنند و 
به جای تطمیع، مهارت تصمیم گیری خود را ارتقا دهند.

۲. با توجه به شرایط کشور و ضرورت نظارت دولت یا دستگاه های 
نظارتی )به دلیل فیفاهراسی(، فوتبال ایران از چهره های تکراری 
فوتبال، حتی  توسعه  و  رشد  است.  دل زده  کنونی  و خسته ی 
برای تحقق برنامه جامع ۱۴۱۴ )تهیه شده توسط مجید جلالی و 
همفکرانش(، نیازمند چهره هایی جوان، خوش فکر، باانگیزه و عاشق 

خدمت است، نه تشنه قدرت و شهرت.
البته این نظر به معنای نفی تجربه نیست. افرادی که دغدغه تعالی فوتبال 
را دارند، می توانند در قالب تیم های مشورتی و کارگروه های تخصصی، به 

فوتبال کشور کمک کنند، نه در قامت رئیس یا نواب رئیس.
اما پرسش اساسی همچنان باقی است: آیا کاندیداهای کنونی 
جرأت و صداقت دارند که میدان را برای جوانان شایسته باز کنند؟

مجید سعیدی

اصغر قلندری
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به منظور همکاری بهتر و بیشتر بین شهرداری کرج با مراکز 
آموزشی و پژوهشی جلسه ای با دانشگاه خوارزمی برگزار شد 
تا راهکارهای مختلف همکاری بین این دو نهاد مورد بحث 

و بررسی قرار بگیرد.
حمید قاسمی مدیر کل دفتر نوسازی و تحول اداری عنوان 
کرد: در راستای  افزایش تعامل و همکاری شهرداری کرج 
با مراکز دانشگاهی و تحقیقاتی جلسه ای با حضور غفاری 
معاون برنامه ریزی وتوسعه سرمایه انسانی، برجی مشاور 
شهردار و اساتید و اعضای هیات علمی دانشکده فنی و 

مهندسی دانشگاه خوارزمی در راستای تعامل و همکاری 
مشترک در  محل دانشگاه خوارزمی برگزار شد.

وی افزود: در همین راستا باتوجه به ظرفیت علمی و 
در  دانشگاه  نقش  و  خوارزمی  دانشگاه  بالای  پژوهشی 
توسعه کشور به خصوص استان البرز به عنوان قطب علم 
و فناوری در زمینه ارتقای سطح همکاری های فیمابین و 
استفاده از متخصصان دانشگاهی در راستای حل مسائل  
مدیریت شهری و اجرای طرح های پژوهشی و کاربردی 

بحث و تبادل نظر صورت گرفت.

رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج گفت: در 
مراسمی با حضور دانش آموزان، مربیان و همیاران بازیافت، 
به جشنواره مهرپاک، طرحی نوآورانه در راستای کاهش 

تولید زباله و بازیافت، پایان داده شد.
محمد رضا قربانی ظهار کرد: با برگزاری مراسم اختتامیه 
جشنواره مهرپاک، فصل جدیدی در حوزه مدیریت پسماند 
در کرج گشوده شد. در این جشنواره که با هدف ترویج 
فرهنگ تفکیک زباله از مبدا برگزار شد، بیش از ۱۵ هزار 
دانش آموز کرجی به عنوان سفیران سبز آموزش های لازم 

را فرا گرفتند.وی با اعلام این خبر گفت: این جشنواره با 
هدف آموزش مفاهیم پایه مدیریت پسماند به دانش آموزان 
درمدارس  مبدا  از  زباله  تفکیک  فرهنگ  نهادینه سازی  و 
کرج برگزار شد.قربانی افزود: طرح مهرپاک از ابتدای سال 
تحصیلی جاری در ۶۰ مدرسه کرج آغاز شد و با استقبال 
بسیار خوب دانش آموزان و معلمان روبرو شد. در این طرح، 
دانش آموزان علاوه بر آموزش های تئوری، به صورت عملی 

نیز با روش های تفکیک زباله آشنا شدند.
ترویج  در  دانش آموزان  نقش  اهمیت  به  اشاره  با  وی  

فرهنگ تفکیک زباله گفت: دانش آموز سفیری برای خانواده 
خود است و می تواند با انتقال دانش و تجربیات خود، 
خانواده اش را نیز به تفکیک زباله تشویق کند. به این ترتیب، 
طرح مهرپاک گامی مهم در راستای توسعه پایدار و حفظ 

محیط زیست محسوب می شود.
قربانی خاطر نشان کرد: در این مراسم، کارگاه های آموزشی 
متنوعی با موضوعات مختلف مرتبط با مدیریت پسماند 
برگزار شد. همچنین، از دانش آموزان برتر و فعال در طرح 

مهرپاک تقدیر شد.

سرپرست منطقه ۹ شهرداری کرج گفت: به همراه جمعی از 
مسئولین و امام جماعت مسجد محله، با حضور در منزل 
شهید حسین بنادکوکی، از مادر و دیگر اعضای خانواده این 
شهید والامقام دوران دفاع مقدس دلجویی کرد و یاد و 

خاطره این شهید بزرگوار را گرامی داشت.
در اقدامی ارزشمند و به منظور تجدید میثاق با آرمان های 
شهدا، مصطفی عابدی، سرپرست منطقه چهارصد دستگاه 
امام جماعت مسجد  از مسئولین و  به همراه جمعی 
محله، با خانواده شهید والامقام حسین بنادکوکی دیدار 

و گفتگو کرد.
عابدی بیان کرد: این دیدار که در فضایی صمیمی و معنوی 
برگزار شد، فرصتی مغتنم برای تجدید روحیه خدمت گزاری 
به مردم و قدردانی از ایثار و فداکاری خانواده های شهدا بود.

وی  در این دیدار با ابراز همدلی و تسلیت به خانواده شهید 
بنادکوکی، اظهار داشت: دیدار با خانواده های محترم شهدا 
و ایثارگران، افتخاری بزرگ و فرصتی مغتنم برای ما است. 
این عزیزان با تقدیم بهترین سرمایه خود در راه دفاع از 
انقلاب و کشور، کار بزرگی انجام داده اند و مقام والایی در 

پیشگاه خداوند متعال دارند.
سرپرست منطقه ۹ شهرداری کرج همچنین خاطرنشان 
کرد: شهدای ما الگوهای بی بدیل ایثار و شهادت هستند 
و وظیفه همه ما است که راه آن ها را ادامه دهیم و یاد و 

خاطره آن ها را زنده نگه داریم.
در ادامه این دیدار، مادر شهید بنادکوکی ضمن تشکر از 
حضور مسئولین و ابراز خرسندی از این دیدار، به بیان 
لزوم حفظ  بر  و  پرداخت  فرزند شهید خود  از  خاطراتی 

ارزش های انقلاب اسلامی تاکید کرد.
در پایان این دیدار، به رسم یادبود لوح تقدیری از سوی 
منطقه چهارصد دستگاه به خانواده معظم شهید بنادکوکی 

اهدا شد.

جلسه همکاری آموزشی و پژوهشی شهرداری کرج و دانشگاه خوارزمی

۱۵ هزار دانش آموز کرجی سفیران محیط زیست شدند

دیدار با خانواده شهید بنادکوکی در منطقه ۹ کرج

رئیس مرکز اطلاعات و کنترل ترافیک پلیس راهور از ترافیک نیمه سنگین در جاده ها خبر داد و گفت: در حال 
حاضر محورهای مواصلاتی ۸ استان کشور برفی است. سرهنگ احمد شیرانیدر خصوص آخرین وضعیت جوی 
و ترافیکی حاکم بر جاده های مواصلاتی کشور گفت: بارش های برف و باران در برخی از محورهای استان های 
اردبیل، گیلان، مازندران، اصفهان، چهارمحال و بختیاری، کهگیلویه و بویراحمد، مرکزی و لرستان در حال باریدن 
است.به گفته او، بارش برف موجب کاهش دید و لغزندگی سطح جاده ها شده است. بنابراین از تمامی رانندگان 

خواهش می کنم تا با رعایت سرعت مطمئنه و توجه به شرایط جوی، از سفرهای غیرضروری خودداری کنند.

بارش برف و باران در جاده های ۸ استان کشور

رییس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر کرج گفت: نصب 
سردیس استاد شهید آیت الله مرتضی مطهری در کرج یک اقدام 

خوب فرهنگی است.
حسین سعیدی سیرائی در حاشیه آیین رونمایی از سردیس 
شهید  داشت:  اظهار  مطهری  مرتضی  آیت الله  شهید،  استاد 

مطهری یک عالم وارسته و آگاه به علوم بوده است.
وی خاطرنشان کرد: نصب سردیس این استاد شهید در خیابانی 
که به نام شهید مطهری نامگذاری شده اقدام خوبی است که 

توسط شهرداری کرج و سازمان سیما، منظر محقق شد.
عضو شورای شهر کرج با بیان اینکه نصب این سردیس در 
جوار اداره کل فرهنگ و ارشاد و همینطور آموزش و پروش 

یکی از نواحی کرج نشان از جامع الشرایط بودنِ آیت الله مطهری 
دارد؛ یادآور شد: در کنار کتاب های گرانبهایی که از استاد منتشر 
شده، شهید مطهری یک معلم دلسوز بود.   سعیدی سیرائی 
ادامه داد: بنیانگذار کبیر جمهوری اسلامی ایران حضرت امام 
خمینی )ره( نیز آیت الله مطهری را معلم واقعی می دانستند 
و به دلیل نقش مهم استاد مطهری، سالروز شهادت ایشان 
)۱۲ اردیبهشت( به عنوان روز معلم نامگذاری شد. عضو هیات 
رییسه شورای اسلامی شهر کرج در پایان گفت: امیدواریم در 
کنار نصب سردیس بزرگان کشور؛ با برنامه ریزی لازم به پاس 
تلاش های صورت گرفته شاهد نصب سردیس مفاخر حوزه 
فرهنگی اجتماعی و ورزشی استان البرز و شهر کرج نیز باشیم.

 

دیدگاه

انرژی خورشیدی، فرصتی برای کاهش 
زیست محیطی؛ آلودگی های 

خورشید، ناجی 

خاموشی  های البرز

البرز، استانی پرجمعیت و پرجنب وجوش، همانند بسیاری از 
نقاط کشور با چالشی بزرگ دست وپنجه نرم می کند: ناترازی 
در مصرف برق. داستانی که در روزهای گرم تابستان و سرد 
زمستان تکرار می شود و خاموشی های پیاپی، مردم این استان 
را کلافه کرده است. اما این تنها یک سوی ماجراست. سوی 
دیگر، به زیرساخت های فرسوده، تجهیزات ناکارآمد، و فشار 
بی وقفه ای بازمی گردد که شبکه های انتقال برق را در البرز به 
مرز فروپاشی رسانده است. خاموشی هایی که به ظاهر گذرا 
هستند، اما خسارت های اقتصادی، اجتماعی و حتی روانی به 

مردم تحمیل می کنند.

سوخت فسیلی: منبع انرژی یا منبع آلایندگی؟
در حال حاضر، نیروگاه های برق کشور، از جمله در البرز، به 
سوخت های فسیلی متکی هستند. هرچند این سوخت ها 
انرژی مورد نیاز شبکه را تامین می کنند، اما نباید فراموش کرد 
که این نیروگاه ها خود به یکی از بزرگ ترین عوامل آلایندگی هوا 
تبدیل شده اند. در روزهایی که آسمان البرز را مه غلیظ آلودگی 
می پوشاند، شاید کمتر کسی به این فکر کند که این دود و 
غبار نه فقط حاصل خودروها و صنایع، بلکه میراث سنگین 
فعالیت  آلوده کننده  سوخت های  با  که  است  نیروگاه هایی 
می کنند. از سویی، تغییر سوخت نیروگاه ها به عنوان راهکاری 
کوتاه مدت و فوری پیشنهاد می شود، اما آیا این راهکار، تنها 

مرهمی موقت بر زخمی عمیق نخواهد بود؟

خورشید: ناجی مهربان البرز؟
در میانه این بحران، سخنی از »سخاوت بی منت خورشید« به 
میان آمده است. انرژی خورشیدی، به عنوان منبعی پاک، پایدار، 
و بی پایان، راهکاری جذاب به نظر می رسد. تصور کنید البرز، با 
آفتاب درخشانی که در بیشتر روزهای سال بر آن می تابد، چگونه 
می تواند به قطب انرژی خورشیدی تبدیل شود. اما پرسش 
اینجاست: چرا تاکنون از این ظرفیت به طور جدی استفاده 
نشده است؟ اگر قرار باشد نیروگاه های خورشیدی جایگزین 
بخشی از ظرفیت تولید برق استان شوند، آیا برنامه ریزی ها و 
زیرساخت های لازم برای این تحول فراهم است؟ آیا مسئولان، 
به جای وعده های تکراری، عزمی جدی برای بهره گیری از انرژی 

خورشیدی دارند؟
تحقق انرژی پاک و پایدار، نه تنها معضلات زیست محیطی 
ارزشمند  میراثی  بلکه  می دهد،  کاهش  را  برق  ناترازی  و 
برای نسل های آینده به جا می گذارد. اما این تغییر نیازمند 
سیاست گذاری دقیق، سرمایه گذاری گسترده، و البته، شفافیت 
و پاسخ گویی مسئولان است. آیا زمان آن نرسیده که البرز، 
به عنوان یکی از پیشروترین استان ها در استفاده از انرژی 

خورشیدی معرفی شود؟
براستی البرزنشینان خسته از خاموشی ها و نگران آلودگی های 
زیست محیطی، شایسته آینده ای روشن تر هستند. آینده ای که 
در آن، از انرژی خورشیدی نه به عنوان شعار، بلکه به عنوان یک 
راه حل واقعی بهره گرفته شود. آینده ای که نه تنها هوای البرز 
پاک تر باشد، بلکه انرژی مورد نیاز آن نیز پایدارتر و مطمئن تر 
تامین شود. اما این آینده، تنها با عزم و اقدام عملی مسئولان 

ممکن خواهد بود.

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر کرج؛

شهید مطهری یک عالم وارسته و آگاه به علوم بوده است
البرز

یاسمن یزدانی
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در پی وقوع چندین فقره سرقت مسلحانه و همچنین تیراندازی ایذایی در نقاط شهری و روستایی شهرستان رودبارجنوب، موضوع به صورت 
ویژه در دستور کار پلیس قرار گرفت. ماموران پلیس آگاهی و دیگر رده های انتظامی شهرستان با هم افزایی دایره جنایی پلیس آگاهی استان 
مخفیگاه اعضای این باند را شناسایی و طی عملیاتی ۲ تن از اعضای این باند را دستگیر و از آنان یک قبضه سلاح ممنوعه، مقادیری مهمات 
و یک دستگاه خودرو سواری دارای سابقه سرقت از تهران را کشف کردند. فرمانده انتظامی رودبارجنوب تصریح کرد: با دستگیری این دو سارق 
مسلح و شناسایی سایر افراد مرتبط با آنان از نقشه های شومی که برای سرقت در روستاهای حوزه »نهضت آباد« داشتند جلوگیری به عمل آمد 

و این افراد پس از تکمیل پرونده تحویل مراجع قضایی شدند.

غافلگیری باند سارقان مسلح در رودبارجنوب

معاون سازمان حفاظت محیط زیست اعلام کرد:

نابودی روزانه ۵٠٠ هکتار از سطح جنگل های کشور در ١۶ سال گذشته
سبز

حفاظت  سازمان  مردمی  مشارکت های  و  آموزش  معاون 
محیط زیست گفت: آمارها نشان می دهد از سال ١3٨3 تا 
١3٩٩ روزانه ۵00 هکتار از سطح جنگل ها و مراتع کشور 

کم شده است.
 هادی کیادلیری روز سه شنبه در جشنواره ملی تقدیر از 
در  افزود:  برتر سازمان حفاظت محیط زیست  پژوهشگران 
همین بازه زمانی سه میلیون و ۶00 هزار هکتار به اراضی 

باغی، کشت و دیم کشور اضافه شده است.
از  این وسعت  این است حالا که  وی اظهارداشت: سوال 
طبیعت را از دست دادیم و به باغ و مزرعه تبدیل شدند، آیا 
به خودکفایی رسیده ایم؟ در حالی که امروزه واگذاری حتی 
یک وجب از خاک هم اشتباه است، بخش کشاورزی بیش 
از ٨0 درصد منابع آبی کشور را مصرف می کند که باید در 

این روند بازبینی شود.
وی ادامه داد: همچنین ١00 میلیون هکتار از اراضی کشور 
برخی  حتی  اند  گرفته  معدن  فعالیت  و  اکتشاف  پروانه 
اعتراض می کنند چرا در مناطق حفاظت شده اجازه فعالیت 
های معدنی داده نمی شود، این توسعه پایدار نیست که 
امروز از تمام داشته های خود استفاده کنیم و به فکر نسل 

آینده نباشیم.
معاون آموزش و مشارکت های مردمی سازمان حفاظت 
محیط زیست تاکید کرد: علت این است که در حوزه علم و 

پژوهش خوب عمل نکردیم.
با چالش ها و مشکلات محیط  امروزه کشور  وی گفت: 
زیستی زیادی روبرو است البته این مشکلات همه جای 
دنیا وجود دارد اما کشور ما به علت جغرافیای خاص و قرار 
داشتن در مرحله شتاب توسعه، بیشتر متاثر است به طوری 

که در برخی موارد به ورشکستگی رسیده ایم.
وی تاکید کرد: برای حل این مسائل دیگر روش های سنتی 
جواب نمی دهد باید به سمت به روز کردن علم خود و 
استفاده از فناوری های روز دنیا حرکت کنیم. محیط زیست 
زیربنای حیات موجودات است باید از آن به خوبی حفاظت 

کنیم.
کیادلیری افزود: اگر می خواهیم چالش های محیط زیستی 

را برطرف کنیم چاره ای جز توسعه پژوهش نداریم.
وی اظهارداشت: یکی از معضلات در این زمینه روش سنتی 
اگر درست  البته  امنیت غذایی است،  با هدف  کشاورزی 
اجرا شود مشکلی پیش نمی آید اما زمانی که تاب آوری 

محیط زیست در این فرایند نادیده گرفته شود مشکل ساز 
می شود.

کیادلیری تاکید کرد: ما به ضرورت تحقیقات در راستای 
کشورهای  در  حالیکه  در  نبردیم  پی  محیط زیست  حفظ 
توسعه یافته هیچ بخش اجرایی بدون تحقیق کاری انجام 

نمی دهد.
وی تصریح کرد: سوال این است این همه دانشگاه و مراکز 
تحقیقاتی داریم اما چرا باز با این حجم مشکلات محیط 
زیستی مواجه هستیم؟ به نظر باید به این مسأله با دقت 
نظر بیشتری پرداخته شود، باید در نظر داشته باشیم که 
تحقیقات و پژوهشی که انجام می شود در فکر رفع حداقل 

یک مشکل محیط زیستی در کشور باشد.
نمی تواند  تنهایی  به  سازمان  یک  قطعا  افزود:  کیادلیری 
از عهده حفاظت از محیط زیست برآید باید پژوهشگران و 
محققان در کنار سازمان های مربوطه قرار گیرند، از سوی 
دیگر کمبود اعتبارات پژوهشی و گاهی مسایل سیاسی هم 

در این مسیر مشکل ساز است.
وی با تاکید بر اینکه تحقیقات در مسایل محیط زیستی بی 
رمق شده است ،گفت: اگر نتوانیم در چنین شرایطی و با 
کمبود بودجه تحقیقاتی پژوهش را نظامند کنیم به نتیجه 

نخواهیم رسید.
وی گفت: متاسفانه شاهد تعطیل شدن برخی از دانشکده ها 
و مراکز تحقیقاتی محیط زیستی و منابع طبیعی هستیم، 
آیا مشکلات محیط زیست کشور حل شده که ابن مراکز 
تعطیل می شوند؟ باید به علم و پژوهش اهمیت بدهیم 
در غیر اینصورت مشکلات به حدی بزرگ می شوند که قابل 

حل نخواهند بود.
همچنین رئیس پژوهشکده محیط زیست و توسعه پایدار 
گفت: برای مقابله با چالش ها ابرچالش های محیط زیست 
حیات  بیماریهای  انواع  اقلیم،  تغییر  هوا،  آلودگی  مانند 
وحش نیازمند تقویت پژوهش و کارهای تحقیقاتی هستیم. 
جلیل بادام فیروز افزود: در این راستا باید دانش خود را 
این  رفع  راستای  در  پژوهشی  و موضوعات  کنیم  روز  به 

چالش ها باشد. 
وی اظهارداشت: اعتقاد داریم سازمان حفاظت محیط زیست 
علاوه بر نقش نظارتی ، در ابعاد و سطوح بالاتر باید برای 
تصمیم سازان در زمینه حفظ محیط زیست فکر تولید کند 
بنابراین برای ایفای درست این نقش باید یافته های خود را 

به روز کنیم. 
بادام فیروز گفت: جشنواره پژوهشگران برتر هم با همین 

هدف شکل گرفت و فعالیت آن از سال ١۴٩٨ آغاز شد. 
وی اظهارداشت: بعد از اعلام فراخوان ۶۶ پروژه، اثر ، اداره کل 
و فرد در زمینه های مختلف محیط زیست انسانی، طبیعی، 
اعلام  جشنواره  در  شرکت  برای  آموزش  و  زیستی  تنوع 
آمادگی کردند که بعد از داوری چهار پژوهشگر ، یک کتاب، 
٢ اداره کل، یک محیط بان، یک پژوهشگر ارتباط با صنعت 

و چهار پژوهشگر شایسته تقدیر انتخاب و معرفی شدند. 
در پایان این مراسم ٢ تفاهم نامه میان پژوهشکده محیط 
و  محیط زیست  حفاظت  سازمان  پایدار  توسعه  و  زیست 
دانشگاه شهید  علوم محیطی  دانشکده  و  تهران  دانشگاه 
احیای  پروژه  پوستر  از  رسید. همچنین  امضا  به  بهشتی 

آبسنگ های مرجانی رونمایی شد.

کدام استان ها رکورددار 

حوادث کوهستان هستند

مدیر تیم های عملیاتی سازمان امداد و نجات جمعیت هلال 
احمر با اعلام اینکه طی ۱۰ سال گذشته حوادث کوهستان سومین 
ماموریت هلال احمر است، گفت: به ترتیب در استان های تهران، 
فارس و مازندران در پنج سال گذشته بیشترین حوادث کوهستان 

رخ داده است.
محمدحسین کبادی با اشاره به اینکه بیشترین آسیب دیده به 
ترتیب در استان های فارس، مازندران و تهران برای علاقه مندان 
به کوهنوردی و یا کوهنوردان اتفاق افتاده است، اظهار داشت: در 
انتقال مصدومان حوادث کوهستان تهران رتبه نخست و مازندران و 

کرمانشاه رتبه سوم را دارند.
وی همراه داشتن تجهیزات مخصوص صعود در زمستان را بسیار 
ضروری دانست و یادآورشد: عملیات امداد رسانی در کوهستان در 
فصل زمستان نیز بسیار دشوار است و در برخی از موارد به دلیل 
تغییر هوا در کوهستان اعزام بالگرد نیز بسیار دشوار و گاهی موارد 

غیر ممکن خواهد بود.
مدیر تیم های عملیاتی سازمان امداد و نجات جمعیت هلال احمر 
با اشاره به آغاز فصل زمستان و علاقه بسیاری از افراد به رشته 
کوهنوردی اظهار داشت: این فصل برای دوستداران ورزش و صعود 
به قله فرصت مناسبی است و آنها زمستان را بهار صعود می دانند. 

زیرا در این فصل مواهب طبیعی طبیعت کشور زیاد است.
کبادی تاکید کرد: علاقه مندان به کوهنوردی و کوهنوردان حرفه ای 
از  آگاهی  و  باید شناخت  قله  به  برای داشتن صعود مناسب 

کوهستان در فصل زمستان داشته باشند تا دچار حادثه نشوند.
وی یکی از نکات مهم برای علاقه مندان و کوهنوردان را توجه به 
تغییرات اقلیمی در جهان و ایران دانست و گفت: آنچه شرایط را با 
گذشته متفاوت کرده در کنار گرم شدن زمین، تغییرات بارشی است. 

شدت و میزان بارش در سال های اخیر تغییر کرده است.
مدیر تیم های عملیاتی سازمان امداد و نجات جمعیت هلال احمر 
ادامه داد: در این دوران با بارش های ناگهانی و شدید مواجه هستیم 
و بارش برف و کولاک، طوفان و سیل می تواند شرایط را به یک 

باره تغییر دهد.
کبادی درباره صعودهای معمول کوهنوردی در فصل زمستان بیان 
داشت: مقاصدی مانند دماوند، علم کوه و سبلان برای علاقه مندان 
به کوهنوردی و یا کوهنوردان حرفه ای جذاب است؛ اما نداشتن 

برنامه منسجم برای صعود به قله می تواند دردسر ساز شود.
وی افزود: معمولا دو گروه به قله صعود می کنند گروهی که با 
داشتن آگاهی، کسب دانش، علم و درک درستی از مخاطرات صعود 
دارند و گروه دیگر فاقد چنین فهم و آگاهی هستند این افراد شرایط 
اضطراری در برف و کولاک را لمس نکردند و به واقع در مخاطرات 

نمی توانند قضاوت درستی داشته باشند.
وی اضافه کرد: کوهنوردان حتما پیش از صعود باید گزارشی از 
شرایط آب و هوایی منطقه از اداره هواشناسی و نرم افزارهای 
مربوطه گرفته و به هشدارهایی که هواشناسی کوهستان می دهد 
توجه داشته باشند و اگر فردی به تجهیزات زمستانی برای صعود 

دسترسی نداشت باید از صعود خودداری کند.
مدیر تیم های عملیاتی سازمان امداد و نجات جمعیت هلال احمر 
داشتن شماره های ضروری دستگاه امدادرسان مانند، آتش نشانی، 
پلیس و هلال احمر را برای کوهنوردان ضروری دانست و گفت: افراد 
یش از عزیمت نیز باید حتما زمان و مسیر صعود را به خانواده و 
باشگاه کوهنوردی اعلام کنند و از بیماری های شایع فصل زمستان 
شناخت داشته باشند همچنین در فصل زمستان بهترین زمان 

بازگشت از قله حدود ظهر است.
کبادی گفت: همچنین به کوهنوردان توصیه می شود از تصمیم 
های آنی و احساسی و صعود ۷۲ ساعت پس از بارش برف به 
کوهستان خودداری کنند و از لباس های بارنگ هایی مانند قرمز، 
زرد و فسفری استفاده کنند این لباس سبب می شود در صورت بروز 

حادثه، راحت تر شناسایی شوند.

هلال احمر

استاندار گیلان اسدالله حق شناس، با هشدار نسبت به وقوع 
یک فاجعه محیط زیستی و غیرقابل سکونت شدن رشت و 
انزلی در آینده نزدیک، نه تنها مسئولان کشور را آگاه کرده، 
بلکه وقوع تخلفات، جرائم و کم کاری های متعدد در حوزه 
سلامت و تضییع حقوق بهداشت عمومی شهروندان را نیز 

اعلام کرده است.
تالاب انزلی، به  عنوان یکی از زیست بوم های ارزشمند جهان 
که از ۴۶ سال پیش در کنوانسیون بین المللی رامسر به ثبت 
رسیده است، سال ها میزبان پسماندها و فاضلاب ها بوده 
و رودخانه های رشت نیز از این بحران مستثنی نیستند. 
توسعه شتابان شهری، افزایش جمعیت، عدم برنامه ریزی 
مناسب در پروژه های توسعه شهری و بی توجهی به اصول 
محیط زیست شهری، خسارت های جبران ناپذیری به این 

مناطق وارد کرده است.
و  صنعتی  خانگی،  پساب های  شامل  آلودگی  عوامل 

کشاورزی، فاضلاب های بیمارستانی، ضایعات کشتارگاهی، 
ساختمانی،  نخاله های  و  پسماندها  کشاورزی،  سموم 
حریم  در  غیرمجاز  ساخت وسازهای  و  اراضی  تصرف 
تالاب ها و رودخانه ها، همگی به  عنوان مهم ترین معضلات 
زیست محیطی استان شناخته می شوند، این شرایط نه تنها 
جوامع انسانی، بلکه حیات آبزیان گیلان را نیز تهدید کرده 

است.

ضرورت اقدام فوری برای حفظ حقوق محیط زیست
شهروندان  سالم  زندگی  تأمین  برای  موظف اند  دولت ها 
اقداماتی گسترده و فوری انجام دهند، ایران نیز با تصویب 
قوانین مختلف و پیوستن به کنوانسیون های بین المللی، 
این حق را به رسمیت شناخته است، اصل پنجاهم قانون 
اساسی، حفاظت از محیط زیست را وظیفه ای عمومی دانسته 
و فعالیت هایی که موجب آلودگی یا تخریب محیط زیست 

شوند را ممنوع اعلام کرده است.
برخورداری از محیط زیست سالم، حقی بنیادین و غیرقابل 
انکار است که پیوستگی آن با حقوق بشر قابل چشم پوشی 
نیست، حفظ این حق نه تنها در گرو حفاظت از محیط زیست 
است، بلکه تضمین کننده حق حیات، سلامت و زندگی 

استاندارد برای نسل های کنونی و آینده است.

لزوم مسئولیت پذیری مدیران و برخورد قانونی
با وجود تلاش هایی که در راستای تحقق حق محیط زیست 
سالم در نظام حقوقی ایران انجام شده، همچنان نگرش ها و 
اقدامات در این حوزه کافی نیست، استاندار گیلان نیز تأکید 
کرده است که تضییع حقوق عمومی در زمینه هایی همچون 
مدیریت پسماند و فاضلاب، ناشی از کوتاهی و عدم اجرای 
تکالیف قانونی توسط مدیران سازمان ها و نهادهای عمومی 

است.

بحران محیط زیست و تهدید حقوق شهروندان در رشت و انزلی
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»تو و همکارانت، بازجوها و کارآگاه ها مثل ماهی گیر روی 
ماهی های  می اندازید.  آب  در  را  طعمه تان  هستید.  آب 
کوچک، همان بی تجربه ها را، همان هایی که هنوز تحت تأثیر 
نفس شان هستند، آن ها برای طعمه می جنگند، شنا می کنند 
و سعی می کنند آن قلاب را بگیرند. آن ها نمی دانند آن قلاب 
است چون احمق هستند. آن ها متکبر هستند و شما کلی 
از این ماهی ها را صید می کنید. اما گاهی طعمه تان یک ذره 
پایین تر می رود، تا وسط و آنجا ماهی های متوسط وجود 
را  عقلشان  وقتی  فقط  است.  کار سختی  و صیدشان  دارد 
باشد  کرده  غلبه  آن ها  بر  نفسشان  یا  باشند  داده  دست  از 
می توانید آن ها را صید کنید. آن ها را به دام می اندازید و بالا 
می کشید، روی دیوارتان نصب می کنید. کنفرانس مطبوعاتی 
برگزار می کنید و کتابتان را می نویسید. اما در اعماق آب، 
در عمیق ترین نقاط دریا بزرگ ترین ماهی ها هستند و اصلًا 
هیچ  هستند.  بزرگ  چقدر  که  بکنید  را  فکرش  نمی توانید 
ایده ای ندارید که چقدر آن پایین مانده اند. آن ها همه چیز 
ماهی های  گاهی  تماشا می کنند.  را  را می بینند. همه چیز 
که  راهی  تنها  نمی افتند.  دام  به  اما  می خورند  را  کوچک 
می توانید صیدشان کنید این است یکی از آن ها بشوید. تو 
اگر  نه، شاید یک روزی  بکنی. هنوز  را  این کار  نمی توانی 
بتوانم به تو اعتماد کنم، تو را با خودم زیر آب ببرم. خودت 
خواهی دید که چقدر عمیق است«. این تک گویی، واپسین 
جملات تد باندی در اولین دیدار با بیل هگمایر است. تد 
باندی که مظنون به قتل های فراوانی است و اکنون یکی 
از نمونه های طرح مطالعاتیِ FBI برمبنای روان کاوی برای 
شناخت بهتر قاتلین سریالی و استفاده از نتایج مطالعۀ آن ها 
برای رفتارشناسی قاتل های بعدی. در سال های قبل کسی 
نتوانسته از ملاقات و بازجویی تد به جایی برسد. هنگامی 
که مدیر پروژه اسم او را می آورد از نیروهای قدیمی کسی 
حاضر به قبول کردن گفت وگو با او نیست و هگمایرِ تازه کار 
مسئولیت کارکردن با او را می پذیرد. رئیس زندان نیز قبل از 
اولین دیدار هگمایر با تد، تذکرهایی به او می دهد از اینکه 
آنکه  علاوه بر  پایان  در  و  بازی می دهد  فقط  را  بازجوها  او 
اطلاعاتی فاش نمی کند بلکه به ریش آن ها نیز می خندد. 
»خدانشناس« با معرفی تد باندی در حد حرف و گفته های 
دیگران، با چنان توصیفاتی از ناحیۀ کسانی که او را ملاقات 
کرده اند و با چنین جملاتی در اولین دیدار، انتظاراتی بزرگ 

فیلمی هیجان انگیز که  و وعدۀ  ایجاد می کند  در مخاطب 
به دنبال قاتل و رازگشایی از جنایتی خاص نیست، بلکه در 
پی بازکردن درون یکی از زیرک ترین و مخوف ترین قاتلین 
سریالی است که خود نیز وعده می دهد دست ما بگیرد و 
به اعماق تاریک وجودِ خودش ببرد، اما موفق نمی شود به 
هیچ کدام از ادعاها یا اهدافی که دارد برسد و فیلمی آشفته و 

بی اساس شده است که هیچ طرفی نمی تواند ببندد.
در  آنکه  بدون  در چند مسیر  با حرکت کردن  »خدانشناس« 
هر کدام از آن ها بدرستی پیش برود و تلاش کند آن را به 
فرجام برساند تبدیل به فیلمی چندپاره شده است. در گام 
اول و با توجه به نوشته های اول فیلم، مبنا بر تحقیقات، 
یافته ها و خاطرات بیل هگمایر از مأمورین ویژۀ FBI است 
در ارتباط با بررسی قاتلین سریالی و در سکانس دوم پای 
تد باندی به داستان باز می شود و برای مخاطب شخصیت 
اصلی و ضدقهرمان فیلم مشخص می شود و مسئلۀ بنیادی 
که قرار است بر آن تمرکز شود، درون و شناخت تد است 
به عنوان فردی تحصیلکرده که روان شناسی خوانده، در حقوق 
سررشته ای دارد و همه زکاوت او را تأیید می کنند و تک گویی 
هم در ابتدایی مطلب آمده، دارد مسیر آتی فیلم را مشخص 
می کند. هگمایر صادقانه به تد می گوید فقط می خواهد او 
را در درک کند. در سه ملاقات اولیه بین این دو که بتدریج 
رابطۀ آن ها صمیمی تر می شود و هگمایر تمام توهین ها، 
مثلًا  تا  می کند  تحمل  را  تد  فریادهای  و  داد  و  بازی ها 
اعتمادی بوجود بیاید و مخاطب کم کم آماده برای ورود به 
درون شرور این شخص می شود، اما ناگهان با خبر اعدام تد 
در هفتۀ بعد، آن مسیر تماماً فراموش می شود و دیگر هیچ. 
سرانجام این ملاقات ها چیست؟ قرار است با مطالعۀ گذشتۀ 
چرا  بگوییم  و  شویم  آشنا  او  زندگی  بر  مؤثر  عوامل  با  تد 
اینگونه شده است اما چرا داریم گذشتۀ هگمایر را واکاوی 
می کنیم؟ که تد به هگمایر اثبات کند که او هم به آن چیزی 
که یک قاتل سریالی زنان فکر می کند اندیشیده است؟ که 
او می تواند به زن تجاوز کند و زن را بکشد و اگر نمی کند از 
دیوانه نبودن او است و تد هم دیوانه نیست که قاتل باشد؟ و 
اگر اوضاع متفاوت بود اتفاقات به گونه ای دیگر برای آن ها رخ 
می داد؟! عمق آن دریا کجاست؟ وقتی این ها نتوانند به جایی 

برسند، تماماً بی اثر هستند و هیچ فایده ای ندارند.
تغییر  احتمال  برمی دارد  آن گام   در  فیلم  مسیر دیگری که 
جملات  در  است.که  تد  با  ارتباط  به واسطۀ  هگمایر  زندگی 
اگر  آن می شود که شاید  به  اشاره ای  آن تک گویی هم  آخر 

اعتمادی به وجود بیاید با هم به عمق دریا بروند. با گرم شدن 
رابطۀ آن ها و بیشترشدن نامه نگاری ها، مافوق هگمایر هم به او 
تذکراتی می دهد و هم زمان با این تذکر زنی وارد اتاق می شود 
و ذهن هگمایر در پی او می رود و تد هم او را یک بار به چالش 
چشم چرانی  و  پورنوگرافی  مجله های  سراغ  رفتن  می کشد. 
چند زن دیگر در خیابان و زندان در ادامۀ این مسیر، نوید 
ناقص  هم  این  که  می دهد  را  تد  با  هگمایر  هم گام شدن 
می ماند. این ها برای چیست؟ که نشان بدهیم در هر مردی 
لایه های پنهانی وجود دارد که با بیدارکردن شان می توان قاتل 
زنجیره ای شد؟ آیا آن چالش ملاقات دوم کفایت نمی کرد؟ و 
حتماً وقتی تد بالأخره تصمیم می گیرد ما را به اعماق دریا ببرد 
و دست هگمایر را می گیرد و شروع به تعریف یکی از قتل ها 
می کند، چپ و راست به آن زن های که دیده ایم قطع شود و 
به مخاطب شیرفهم شود که در آن دیدزدن ها، بیل به تجاوز 
و کشتن خشن آن ها فکر می کرده است )تیتراژ اولیۀ فیلم 
هم چنین کارکردی پیدا می کند( و اگر در شخص محترمی 
مثل هگمایر چنین هیولایی است در تمام مردها دیگر هم 
است و مسیر بعدی فیلم در تلاش برای نجات دادن تد نیز 
توجیه شود؟ و اگر این ایده ادامه پیدا می کرد و درست پرداخت 

می شد چه فیلم غریبی به سرانجام می رسید.
قاتل  طرف  چیست؟  موضعش  و  کیست  طرف  فیلم  این 
است یا طرف مقتول ها؟ در فیلم علاوه بر تیتراژ، چند کولاژ 
در میان ملاقات های بین تد و بیل وجود دارد که هر کدام 
در فاصلۀ یک سال برگزار می شود و محوریت کولاژها، زنان، 
وجود و ادامۀ خشونت و تجاوز علیه آن ها که با نشان دادن 
موش و پسربچه ای که کلاه بر سر کشیده نمادین نیز می شود 
و مؤکدتر از همۀ این ها هنگام اعتراف تد به دکتر دابسون 
است که ناگهان دروبین تغییر جایگاه می دهد و بر روی منشی 
صحنه زوم می کند و او شروع می کند به بغض کردن که شاید 
او هم قربانی تعرض و خشونت شده است. با این ها مثل 
اینکه فیلم دارد سمت زنان قربانی می ایستد. از سوی دیگر 
فیلم دارد خود تد را نیز قربانی معرفی می کند و برای نجات او 
هم تلاش می کند و اینکه در هر مردی شیطانی است. بالأخره 
سلاخ کیست و قربانی کیست؟ کارولین، وکیل تسخیری تد 
تمام تلاش خود را برای نجات او می کند و آخر که شکست 
می خورد اشکی می ریزد و در برابر آرامش دادن هگمایر جبهه  
می گیرد و بعد اعتراف می کند از هگمایر متنفر است و قتل، 
قتل است و تد به سزای اعمالش رسید. و خود هگمایر نیز 
در جواب تظلم خواهی تد او را سرزنش می کند و مرگ را حق 
یا  کند  پیدا  نجات  تد  واقعاً می خواهد  او می داند. هگمایر 
فقط دنبال حل کردن پروندۀ قتل ها است؟ این  دو برای چه 
تلاش می کردند؟ مگر می شود یک وکیل و یک پلیس این قدر 
غیرانسانی رفتار کنند؟ مخاطب کدام زمین سفت را پیدا کند 

و بر روی آن بأیستد؟

نامۀ اول هگمایر چه محتوایی دارد که تد را تشویق به قبول 
دیدار  در  چیست؟  بعدی  نامه های  مضمون  می کند؟  دیدار 
اول و بعد از عصبانیت تد و ورود نگهبان که هگمایر جواب 
می دهد اتفاق خاصی رخ نداده، چه چیز مهمی است که تد 
به مصاحبه برمی گردد؟ ماجرای آن کتاب چیست؟ فیلم در 
ملاقات بازجوها در پی چیست؟ هوش و قدرت تد؟ سرانجام 
نقشه تد چه می شود؟ دو نگهبان ناگهان از یادآوری دستیار 
دکتر دابسون می گویند، خوب؟ آن سکانس انجیل خوانی چه 
کارکردی دارد؟ در عوض آن همه وقت که بی دلیل صرف نجات 
تد و ورود آدم ها و ایده های بی ثمر شده است، اگر فیلم بر 
نبود؟ علاوه بر  ایدۀ مشخص تمرکز می کرد ثمربخش تر  یک 
فیلم نامه که هر وقت دلش خواسته سازی دیگر کوک کرده، 
امبر سیلی نیز در کارگردانی بشدت بدسیلقه  است. تد را از 
فاصلۀ پهلو و بازوی هگمایر نشان می دهد. بی خود و بی جهت 
اینسرت اشیاء را می گیرد. و فکر کرده با شلوغ بازی و نماهای 
فراوان و به کمک تدوین می توان احساس آفرید و فیلمش را 
از یکنواختی خارج کند و نفهمیده است وقتی دو نفر در مقابل 
هم می نشینند و قرار است از طریق دیالوگ ها فرایند تکمیل 
فیلم رخ دهد، برش های زیاد و تغییر زوایای دوربین نه  فقط 
موجب جذابیت نمی شود بلکه مخاطب را از اثر خارج می کند و 
مانع ارتباط او با آدم ها و فیلم می شود. و اجرای رفتن به عمق 

دریا که فاجعه ای ست وحشتناک.
»خدانشناس« فیلم الکنی است و پرمدعا، که سنگ های بزرگی 

برداشته و توانایی پرت کردن هیچ کدام را ندارد.

تأملاتی بر فیلم »خدانشــناس« از منظر مؤلفه  های ژنریک؛

هیولای پلاستیکی
دست  به  نقد

انیمیشن سینمایی »بچه زرنگ« که توانست رکورد پرمخاطب ترین فیلم انیمیشن تاریخ سینمای ایران را کسب کند، نوروز ۱۴۰۴ اکران آنلاین می شود.

»بچه زرنگ« به تهیه کنندگی حامد جعفری که به تازگی موج دوم اکران سیار را به دلیل تقاضای بالا برای تماشا از سر گذرانده، قرار است اکران آنلاین خود را آغاز 

کند. این انیمیشن از پاییز سال ۱۴۰۲ با شعار »بچه زرنگ؛ برای همه بچه های ایران« در سینماهای سراسر کشور و شهرهای فاقد سینما به اکران عمومی درآمد و حالا 

مهمان خانه کودکان و نوجوانان ایرانی در نوروز ۱۴۰۴ خواهد بود. »بچه زرنگ« به کارگردانی بهنود نکویی، هادی محمدیان و محمدجواد جنتی روایت پسر بچه ای به 

نام محسن است که خود را ابرقهرمان می داند و در قصه ای ماجراجویانه در دل جنگل، سعی در نجات آخرین ببر ایرانی دارد.

»بچه زرنگ« نوروز ۱۴۰۴ اکران آنلاین می شود

فرهنگ

امیر ویسی

حتماً وقتی تد بالأخره تصمیم می گیرد ما را به 
اعماق دریا ببرد و دست هگمایر را می گیرد و 
شروع به تعریف یکی از قتل ها می کند، چپ 
و راست به آن زن های که دیده ایم قطع شود و 

به مخاطب شیرفهم شود که در آن دیدزدن ها، 
بیل به تجاوز و کشتن خشن آن ها فکر می کرده 
است )تیتراژ اولیۀ فیلم هم چنین کارکردی پیدا 

می کند( و اگر در شخص محترمی مثل هگمایر 
چنین هیولایی است در تمام مردها دیگر 

هم است و مسیر بعدی فیلم در تلاش برای 
نجات دادن تد نیز توجیه شود؟ و اگر این ایده 

ادامه پیدا می کرد و درست پرداخت می شد چه 
فیلم غریبی به سرانجام می رسید.
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برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۰۹۰۰۱۹۵۸ مورخ ۱۴۰۳٫۹٫۷ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج ناحیه یک تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای قاسم حقانی فرزند یحیی به 
شماره شناسنامه ۱۳۲۷۷ به صورت اعیان شش دانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۱۲۶٫۸۰ متر مربع مفروز از اعیان ۶۰ فرعی 
از ۱۶۲ اصلی واقع در کرج خریداری از مالک رسمی آقای محمد گودرزی به طور قولنامه ای که مالکیت نامبرده در جریان ثبت میباشد، محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ١٨500٢3    تاریخ انتشار نوبت اول: 4 دی ۱۴۰۳   
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک کرج

برابر رای شماره ۱4۰۳۶۰۳۳۱۰۰۹۰۰۱۹۵۶ مورخ ١403٫۹٫۷ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه یک تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای شاهرخ فرشید مستعلی 
بیگلو فرزند عبدالرحیم به شماره شناسنامه ۱۱۳۸۹ به صورت شش دانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۱۰۹ متر مربع مفروز 
از پلاک ۱۶۹۰ فرعی از ۱۵۲ اصلی واقع در حیدرآباد خریداری از مالک رسمی آقای محمد کمال دهقان و آقای شکراله پورحاتمی و آقای 
قدرت اله لطیفی به طور قولنامه ای که مالکیت نامبرده در صفحه ۳۰۹ دفتر ۶۵۲ و صفحات ۱۹۷ و ۲۰۱ و ۲۰۵ دفتر ٩٩4 محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ١٨50030    تاریخ انتشار نوبت اول: 4 دی ۱۴۰۳   
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک کرج

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۳۰۸۷ هیات اول دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای خانم حمیدرضا ستایش فر 
فرزند علی بشماره شناسنامه ۸۳۲۴ صادره از تهران در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۱۰۰۰ 
متر مربع از پلاک ۱۷۴۵ فرعی از ۹ اصلی واقع در کرج ماهدشت - خیابان سرداران خ چهارم شمالی روبروی شرکت اکاژو زمینهای 
خادم خریداری از مالک رسمی آقای خانم رحمن بیک محمدی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. ١٨50٢٩3    تاریخ انتشار نوبت اول: 4 دی ۱۴۰۳   
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

برابر رای شماره ۱4۰۳۶۰۳۳۱۰۰۹۰۰۱۹۵۵ مورخ ۱۴۰۳٫۹٫۷ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج ناحیه یک تصرفات مالكانه بلا معارض متقاضی آقای شاهرخ فرشید مستعلی 
بیگلو فرزند عبدالرحیم به شماره شناسنامه ۱۱۳۸۹ به صورت شش دانگ یک قطعه زمین بابنای احداثی به مساحت ۱۰۶/۲۹ متر مربع 
مفروز از پلاک ۱۶۹۰ فرعی از ۱۵۲ اصلی واقع در حیدرآباد خریداری از مالک رسمی آقای سید ابراهیم بیزه ( طبق نامه ثبت احوال نام مالک 
آقای سید ابراهیم بیزه ئی میباشد( به طور قولنامه ای که مالکیت نامبرده در صفحه ۱۸۹ دفتر ۱۰۲۳ محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.  ١٨50037    تاریخ انتشار نوبت اول: 4 دی ۱۴۰۳   
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک کرج

برابر رای شماره ۱4۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۲۵۰۵ هیات اول دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای خانم علی محمد قشلاق 
بالاخانی فرزند مروتعلی بشماره شناسنامه ۱۷۷ صادره از مرکزی در سه دانگ مشاع از شش دانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی 
به مساحت ۲۱۵.۳۸ متر مربع از پلاک ۱۱۱ فرعی از ۳۶۲ اصلی واقع در محمد شهیر انتهای خیابان حافظ اولین ملک سمت راست 
خریداری از مالک رسمی آقای خانم هاشم رضائیان محرز گردیده است. اذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.  ١٨50٢70    تاریخ انتشار نوبت اول: 4 دی ۱۴۰۳   
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

برابر رای شماره ۱4۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۳۰۸۵ هیات اول دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای خانم وحید ستایش فر فرزند علی بشماره 
شناسنامه ۲۰۲۷۵ صادره از کرج در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۱۰۰۰ متر مربع از پلاک ۱۷۴۵ فرعی از ۹ اصلی واقع در کرج - ماهدشت خیابان سرداران خ چهارم شمالی روبروی شرکت اکاژو - زمینهای خادم خریداری از مالک رسمی آقای خانم 
رحمن بیک محمدی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.  ١٨503١5    تاریخ انتشار نوبت اول: 4 دی ۱۴۰۳   
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت  آ

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی کرج )نوبت دوم(

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت  آ
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی کرج )نوبت دوم(

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت  آ
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی کرج )نوبت دوم(

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت  آ
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی کرج )نوبت دوم(

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت  آ
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی کرج )نوبت دوم(

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی کرج )نوبت دوم( آ

خانم كبرى لعلی ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده است که سند مالکیت ششدانگ یک قطعه 

زمین با بنای احداثی به مساحت ۱۸۰ متر مربع قطعه ۵۹۰ تفکیکی به شماره ۴۵۱۳ فرعی از ۱۴۶ اصلی مفروز از پلاک ۳۲۸۴ 

فرعی از اصلی مذکور واقع در اراضی حوزه ثبتی شهرستان کرج به شماره چاپی ۹۸۱۷۶۵ الف ۹۴ مورد ثبت ۵۶۹۱۵ صفحه 

۱۴۵ جلد ۴۵۳ بنام پری قره کشی نیگجه ثبت و سند صادر سپس برابر سند شماره ۵۱۵۶۵ مورخ ۸۱.۵.۲۹ دفتر خانه ۳۳ 

کرج به نام مشارالیه صادر شده مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالكيت المثنى نموده است. لذا مراتب به استناد تبصره 

یک اصلاحی به ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد 

خود و یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل 

سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل نشود و یا در 

صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالکیت المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد. ١٨6٢4١0
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج

گهی فقدان سند مالکیت آ
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با اعلام کمیته وضعیت بازیکنان فدراسیون فوتبال، باشگاه پرسپولیس با شکایت باشگاه فولاد مبارکه سپاهان اصفهان محکوم شد. 
کمیته وضعیت بازیکنان فدراسیون فوتبال رای خود درباره شکایت باشگاه فولاد مبارکه سپاهان از باشگاه پرسپولیس تهران )فرشاد 
احمدزاده( صادر کرد که این رای به شرح زیر است. با توجه به شکایت باشگاه فولاد مبارکه سپاهان از باشگاه پرسپولیس، کمیته وضعیت 
رای به محکومیت باشگاه پرسپولیس به پرداخت مبلغ ۱۰۰ میلیارد ریال بابت اصل خواسته و مبلغ ۳ میلیارد و ۸۵۰ میلیون ریال بابت 
هزینه دادرسی در حق خواهان محکوم شد. همچنین در خصوص بخش دیگر از خواسته خواهان مبنی بر مطالبه خسارات قراردادی 

نیز نظر به فقدان هر گونه شرط یا مقرره ای که حاکی از توافق طرفین در خسارت مورد مطالبه باشد، حکم بی حقی خواهان صادر شد.

محکومیت ۱۰ میلیاردی پرسپولیس در پرونده احمدزاده

ورزشی

ایران یازدهم  انتخابات فدراسیون فوتبال جمهوری اسلامی 
اسفندماه سال جاری برگزار خواهد شد. براساس اعلام هدایت 
ممبینی دبیرکل فدراسیون فوتبال ثبت نام از نامزدهای این 
فدراسیون از یازدهم دی ماه آغاز و تا روز بیستم همین ماه 
داشت. چهره های شاخصی چون شهاب الدین  ادامه خواهد 
عزیزی خادم، مهدی تاج، علی کفاشیان، امیرعابدینی و چند 
گزینه دیگر پا در عرصه رقابت مدیریت بزرگترین فدراسیون 
کشور گذاشته و قرار است در فاصله  دو ماه مانده به انتخابات 
ضمن اعلام برنامه های خود با یگدیگر نیز در حوزه های گوناگون 
رقابت نمایند. با این مقدمه نگاهی به اوضاع و احوال انتخابات 
فدراسیون فوتبال در بازه زمانی نام نویسی متقاضیان خواهیم 

انداخت:

نگاهی به مدیران قدیم
فدراسیون فوتبال در سال ١3٢5 تشکیل شد. اولین سکان دار 
این فدراسیون علی کنی نام داشت. در این بین ده مدیر، پیش 
از انقلاب بر مسند ریاست فدراسیون فوتبال نشسته که از افراد 
شاخص آن می توان به حسین سیاسی، حسین مبشر و ذبیح 
الله خبیری اشاره نمود. اما این فدراسیون بعد از انقلاب روسای 
متعددی را به خود دیده است؛ از ناصر نوآموز که اولین رئیس 
فدراسیون بعد از پیروزی انقلاب محسوب می  شود تا محمد 
می شود،  محسوب  ایران  فوتبال  اسطوره های  از  که  دادکان 
هدایت فدراسیون را برعهده داشتند. مردان بزرگ دیگری نیز 
تجربه حضور موفق و گاهی ناموفق را در  هدایت فوتبال ایران 
داشته اند. در این بین باید از امیرعابدینی، داریوش مصطفوی، 
محسن صفایی فراهانی، کیومرث هاشمی و علی کفاشیان به 
عنوان روسای تاثیرگذار در فدراسیون فوتبال نام برد. آنچه در 
طول عمر هفتاد و هشت ساله فدراسیون فوتبال دیده  می شود، 
رگه هایی از مدیریت سلیقه ای و قائم به فردی است که هرگاه 
به بن بست مدیریتی رسیده است با تغییرات عمده روبرو بوده 
و هرگز عملکرد هیچ مدیری مورد تحلیل و بررسی موشکافانه 

و کارشناسانه و البته دقیق و بر مدار انصاف قرار نگرفته است.

بررسی عملکرد تاج
مهدی تاج رئیس حال حاضر فدراسیون فوتبال در دو دوره 
متفاوت سکان هدایت این نهاد بزرگ را  برعهده داشته است. 
او ابتدا در انتخابات هجدهم اردیبهشت ماه نود و پنج موفق شد 
رای اکثریت مجمع را از آن خود کند و جانشین علی کفاشیان 
شود. تاج که در فدراسیون کفاشیان نیز سمت نایب رئیس دوم 
و رئیس سازمان لیگ فوتبال وعضو هیئت رئیسه فدراسیون 
فوتبال را در کارنامه دارد در دوره اول مدیریتش عملکردی با فراز 
و نشیب فراوان را از خود به جای گذاشت؛ عنوان فدراسیون پنج 
ستاره و الهام بخش و تاریخ سازی بانوان فوتبالیست را باید از 
نقاط مثبت کارنامه تاج تلقی نمود و حذف سریالی تیم های 
ملی نوجوانان و جوانان فوتبال ایران و ناکامی از صعود به 
جام جهانی رده های سنی، عدم کنترل اختلافات خانمان سوز 
سرمربی تیم ملی با مربیان باشگاهی، از دست دادن میزبانی 
جام جهانی فوتسال و فاجعه ویلموتس را باید به عنوان نقاط 
تاریک کارنامه وی اشاره کرد. تاج در تاریخ هشتم دی نود و 
هشت به علت بیماری از سمتش به عنوان رییس فدراسیون 
فوتبال استعفا کرد. اما این مدیر باسابقه باردیگر در انتخابات 
فداسیون فوتبال شرکت کرد و با بالاترین رای ممکن در سال 
دوم  دوره  در  تاج  ایران شد.  فوتبال  دیگر سکان دار  بار   ١40١
ریاستش عملکرد مناسب تری از خود نشان داد. پرداختن به 
فوتبال پایه، حضور در هیئت رئیسه کنفدراسیون آسیا و نهادینه 

کردن فرهنگ ثبات در اداره هیات های تابعه را باید از اقدامات 
موثر مهدی تاج تا کنون تلقی نمود.

نیازهای اساسی فوتبال
درحقیقت هراندازه خوشبینانه به اوضاع  واحوال کنونی فوتبال 
ایران نگاه کنیم، نباید نمره قبولی به آن بدهیم. این نکته را در 
ناکامی های ادواری فوتبال ملی و باشگاهی در آسیا و جهان 
در مقایسه با بزرگان فوتبال قاره کهن می توان تفسیر کرد. اما 
اگر بخواهیم تیتروار به نیازهای اساسی فوتبال کشور نگاهی 
بیندازیم باید از توسعه پایدار ورزشگاه های مجهز، تغییرات عمده 
در قوانین لیگ فوتبال کشور، نگاه ویژه درخصوص حل مسائل 
و مشکلات باشگاه های بزرگ، تدوین و یا تکمیل اساسنامه 
مربوط به انتخابات روسای هیات های استان ها، پیش  بینی 
طرح اقتصادی جامع درخصوص کمک به فوتبال مناطق دور 
و البته با پتانسیل ویژه و همچنین شهرستان ها، بازنگری در 
شرایط داوری فوتبال کشور، نگاه ویژه و همراه با وسواس ویژه 
به فوتبال پایه، تغییرات عمده در اوضاع و احوال استعدایابی، 
کنترل ویژه مدارس و آکادمی های فوتبال و تشکیل پایگاه های 

قدرتمند فوتبال در مناطق دارای استعداد را نام ببریم.

کاندیداهای حاضر
البته آنچه در اساسنامه فدراسیون فوتبال در خصوص شرایط 
کاندیداها آمده است تاحدودی ناقص بوده و شاید مانع حضور 
نخبگان در این انتخابات شده و ازطرفی دور و تکرارهایی را رقم 
می زند که اغلب راه ورود ایده های جدید را مسدود کرده است. 
با این حال تا کنون مهدی تاج، علی کفاشیان، شهاب الدین 
عزیزی خادم و امیرعابدینی موفق به ثبت نام در انتخابات 
نام هایی چون حیدر  و  فوتبال شده اند  فدراسیون  اسفندماه 
بهاروند، میرشادماجدی، حبیب کاشانی، محمود اسلامیان، 
کیومرث هاشمی، محمد آخوندی، امیررضا واعظ آشتیانی، علی 
فتح الله زاده و رضا درویش نیز در محافل گوناگون جهت ورود به 
انتخابات شنیده شده است. از طرفی نام مهدی محمدنبی، حیدر 
بهاروند، میرشاد ماجدی، منصور قنبرزاده و فریده شجاعی برای 

نایب رئیسی اول تا سوم مطرح است.

گزینه اصلح
کارنامه کاندیداهای قطعی و احتمالی انتخابات فدراسیون فوتبال 
کاملا مشخص است. هر یک از آنان دارای نقاط ضعف و قوتی 
هستند که احتمالا در حضور مجدد خود در رأس فدراسیون با 

اصلاحاتی روبه  رو خواهد شد. اما قبل از اینکه به کاندیدای اصلح 
بپردازیم باید از شرایط مناسب برای هدایت فوتبال کشور سخن 
بگوییم؛ پُرواضح است که فوتبال ایران در زمینه سخت افزاری 
و نرم افزاری از مدعیان اصلی فوتبال آسیا عقب مانده است 
و حتی در مقایسه با کشورهایی چون ازبکستان و عراق نیز 
نواقص و کمبودهای تاثیرگذاری در آن ملاحظه می شود. در این 
وضعیت حضور قوی ترین و با نفوذترین رؤسا نیز مشکل عمده 
فوتبال را حل نخواهد کرد. فوتبال ایران قبل از هرچیزی به چند 
الگوی مناسب برای قرار گرفتن در مسیر درست نیاز دارد. فوتبال 
پارسی در موضوعاتی چون باشگاه داری، ساخت و نگهداری 
استادیوم های مورد نیاز و حضور موثر در تصمیمات ای اف سی 
نه تنها در شرایط مناسبی قرار ندارد که اغلب برخلاف جریان 
فوتبال آسیا و دنیا حرکت کرده است. این فوتبال سعی دارد با 
تصویب قوانین و بخشنامه های ناشیانه که دردی را دوا نکرده 
است، با فوتبال به سرعت در حال حرکت عربستان، قطر، ژاپن 
و کره جنوبی رقابت نماید. »فوتبال ایران زیر سقف بودجه به 
تماشای فوتبال درحال رشد عربستان و قطر نشسته و افسوس 
می خورد«. کدام یک از گزینه های موجود توانایی پرداختن به 
آیتم ها یاد شده را در کوتاه و بلند مدت دارد؟ کدامیک از نام های 
مطرح شده  مجال پرداختن به این موضوعات را خواهد داشت؟ 
کدامین مرد می تواند از  هزارتوی مشکلات با بیشترین سرعت 
گذر نماید؟ »بهتر است بگوییم؛ ابتدا باید شرایط فوتبال ایران 
تغییر کند و سپس در اندیشه انتخاب مدیر اصلح باشیم«؛ زیرا 

در این شرایط هیچ مدیری موفق نخواهد شد!

رئیس آینده کیست؟
دوباره  تاج  فراوان مهدی  احتمال  به  که  زد  می توان حدس 
سکان دار فوتبال ایران شود. »هرچند رقبای بزرگی در انتخابات 
اسفند حضور خواهند داشت«. اما آنچه از گزینش برتر مهم تر 
است، ترکیب مدیران داخلی و زیرمجموعه فدراسیون آینده 
است؛ پُر واضح است که ترکیب فدراسیون در حال حاضر توازن 
مناسبی برای پرداختن به اصول حرفه ای فوتبال ندارد. آن طرف 
در هیات های استان ها نیز شرایط، ناپایدار و گاهی نامناسب 
است. قدر مسلم اینکه برای نجات فوتبال کشور از وضعیت 
کنونی صرف انتخاب یک فرد تاثیر چندانی نخواهد داشت. در 
این بین دولت و مجلس با تصحیح قوانین، نهادهای اقتصای 
با ورود منطقی به فوتبال و اهالی فوتبال با آینده نگری بهتر 
می توانند به جریان صحیح انتخابات و بعد از انتخابات یاری 

برسانند.

 

آبی  ها

شوکی در کار نیست؛ 

موسیمانه

 در استقلال می ماند!

باشگاه استقلال نیمی از مطالبات پیتسو موسیمانه سرمربی خود 
را پرداخت کرده و برای پرداخت مابقی آن نیز منتظر همکاری این 
مربی آفریقایی است و به نظر نمی رسد مشکلی بین او با مدیران 

باشگاه وجود داشته باشد.
وقتی سوت پایان بازی استقلال و سپاهان در آخرین هفته نیم 
فصل اول لیگ برتر به صدا درآمد، موسیمانه سرمربی آبی ها به جای 
اینکه در نشست خبری حضور یابد، به سرعت ورزشگاه شهر قدس را 
به مقصد فرودگاه بین المللی امام خمینی )ره( ترک کرد تا از پروازش 
جا نماند. موسیمانه چند روزی ایران را به مقصد آفریقای جنوبی 

ترک کرد تا در کنار خانواده اش به استراحت بپردازد.
حالا در روزهایی که تمرینات استقلال تعطیل و موسیمانه در 
ایران نیست، اخباری مطرح شده مبنی بر اینکه موسیمانه از عدم 
پرداخت مطالباتش ناراحت بوده و اعلام کرده در صورت عدم 
پرداخت پول ظرف ۱۴ روز، امکان فسخ قرارداد را دارد و برای این 

امر اقدام خواهد کرد.
موسیمانه از روزی که هدایت استقلال را بر عهده گرفت رابطه خوبی 
با مدیریت باشگاه داشته و این سرمربی آفریقایی در تلاش است 
تا با کمک مدیران باشگاه، شرایط تیم را متحول کند. هرچند چهار 
تساوی متوالی، استقلال را به طور کامل از جمع مدعیان فصل 

جاری لیگ برتر دور کرده است.
این مربی در هفته های گذشته، چند مرتبه درباره تمدید قرارداد و 
فهرست ورودی و خروجی استقلال با مدیرعامل باشگاه صحبت 
کرده و پیش از بازی با سپاهان به صورت مکتوب فهرست نفرات 
مورد نیازش را در اختیار باشگاه قرار داد. لیستی که مسئولان 
استقلال بر اساس آن در حال مذاکره با چند بازیکن ایرانی و خارجی 

هستند.
پیگیری ها نیز حکایت از این دارد نیمی از مطالبات موسیمانه به 
حساب این مربی نشسته و بخش دیگر آن نیز آماده است. مدیران 
استقلال به این مربی اعلام کرده اند برای پرداخت این پول یا شماره 
حساب جدیدی به آنها اعلام شود و یا باشگاه همان کاری را انجام 
دهد که در قبال سایر نفرات خارجی این تیم انجام داده است. 
یعنی وی پس از حضور در ایران تمام پولش را به صورت نقدی 

دریافت کند.
بارها در  باور هستند، موسیمانه که  این  بر  مسئولان باشگاه 
مصاحبه هایش از علاقه به تمدید قرارداد با استقلال صحبت کرده، 
همکاری لازم را برای دریافت طلبش انجام خواهد داد و به زودی 
نیز برای شروع تمرینات استقلال به تهران سفر خواهد کرد. امری 

که برای علنی شدن آن باید چند روز دیگر صبر کرد.

»دنیــای هوادار« از تب و تاب انتخاب پرزیدنت فوتبال می  گوید؛

بوی انتخابات در فدراسیون پیچید
داستان جلد

حسن صانعی  پور

محمدرضا تاج  دوزیان

موسیمانه از روزی که هدایت استقلال 
را بر عهده گرفت رابطه خوبی با مدیریت 
باشگاه داشته و این سرمربی آفریقایی در 

تلاش است تا با کمک مدیران باشگاه، 
شرایط تیم را متحول کند. هرچند چهار 

تساوی متوالی، استقلال را به طور کامل 
از جمع مدعیان فصل جاری لیگ برتر 

دور کرده است.
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